

### **What is the Important of The Old Testament လံာ်စီဆုံအလီၢ်လံာ်တကတြၢ်ဘၣ်မနုၤအရဒိၣ်န့ၣ်လဲၣ်အဂ့ၢ်.**

ခဲကနံၣ်အံၤ ပကယုသ့ၣ်ညါဘၣ်ဃး, လံာ်စီဆုံအလီၢ်လံာ်တကတြၢ်ဘၣ်မနုၤအိၣ်ဒီးအဂ့ၢ်အကျါလၢအဒိၣ်အယိာ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံအလီၢ်လံာ်တကတြၢ်အံၤ, အိၣ်ဝဲဒၣ်လံာ်စီဆုံခဲလၢာ်အပူၤအိၣ်လွံာ်ပူၤတပူၤဒီးပမ့ၢ်ကွၢ်လၢ အဘၣ်တခီန့ၣ် အိၣ်မး (၃၉)ဘၣ်ညါလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံအလီၢ်လံာ်တကတြၢ်အံၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပုၤအါဂၤတဟံဝဲလၢတၢ်အရဒိၣ်ဘၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံကရာသ့ၣ်တဖၣ်ဒၣ်လဲၣ်ထုးထီၣ်ကွံာ်လံာ်စီဆုံအလီၢ်လံာ်တကတြၢ်ဒီးစဲကျဲးဝဲဒၣ်လံာ်စီဆုံအသီတကတြၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံအလီၢ်လံာ်တကတြၢ်လၢအမ့ၢ် လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢၤ, လံာ်တၢ်ကတိၤဒီးလံာ်ပုၤစံာ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဖးဘၣ်အိၣ်ဒီးလံာ်စီဆုံအဂ့ၢ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်လဲၤကဟံအိၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံအလီၢ်လံာ်တကတြၢ်န့ၣ် ပုၤအါဂၤဟံအသးလၢ, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်စံာ်စီတဲၤတဲၤလၢပုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤအိၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ခီဖျိဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ, ပုၤနီၢ်တဂၤစုာ်စုာ်အဂ့ၢ်အကျါ, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ကတိၤဒီးဘၣ်ခီဖျိကီၢ်အဲၤကူပတူးဆူကၤနီၤအပူၤ အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဟးဝုၤဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်မနုၤဘၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်အိၣ်လဲၣ်. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်စံာ်စီတဲၤတဲၤလၢခါလီၤခါ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်လၢ ပုၤကွံာ်အနံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အနံၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်အိၣ်လၢတၢ်ကလီကလီစ့ၢ်ကီးခါ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးအတၢ်ပညိၣ်စ့ၢ်ကီးခါ.

**လၢတၢ်န့ၣ်အယိာ် လံာ်စီဆုံအလီၢ်လံာ်တကတြၢ်အံၤန့ၣ် အရဒိၣ်စ့ၢ်ကီးလၢ ပုၤခရံာ်ဖိသ့ၣ် တဖၣ်အဂီၢ် စ့ၢ်ကီးခါ. ပကယုသ့ၣ်ညါ တၢ်အရဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.**

#### **တၢ်ဂ့ၢ်ဖိပုၤ (၁) လံာ်စ့ၢ်တြၢ် ၁၀:၁**

**အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်သိၣ်တၢ်သီအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢ အကဟဲဝဲန့ၣ်အကဒု, တမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ် အက့ၢ်အဂီၢ်ဒၣ်ဝဲဘၣ်သတးဒီး, မၤဝဲဒီးတၢ်လုၢ်တၢ်ဟံဒ်လီၢ်လီၢ်, လၢပုၤဟံထီၣ်တနံၣ်ဘၣ်တနံၣ် တထံၣ်ဃီန့ၣ်, မၤလၢမၤပုၤပုၤလၢအလဲၤဃီၤဆူ အအိၣ်န့ၣ် တသ့ဘၣ်နီၣ်တဘျီဘၣ်လီၤ.**

လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤ အခီပညိၣ်ကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. တၢ်လၢ, အကဒုန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. “တၢ်သိၣ်တၢ်သီအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢအကဟဲဝဲန့ၣ်” မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

စီပီလူးအဲၣ်ဒီးစံးဝဲလၢ စီမိၤရွံအတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖီခိၣ်န့ၣ် ပမ့ၢ်အိၣ်ဂၢ်အိၣ်ကျၢၤဒီးပမ့ၢ်လူၤပိာ်ထွဲန့ၣ် တၢ်ဂ့ၢ်လၢအကဟဲဝဲန့ၣ်ဒ်သိးဒၣ်တၢ်အကဒုလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကမၤအသးဒၣ်ဖဲ ကစၢ်ယုာ်ဂ္ဂုးကဟဲဝဲအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ.

ခဲကနံၣ်အံၤ ဒ်ပသ့ၣ်ညါအသိး ကစၢ်ယုၤအိၣ်ဒီး အတၢ်တိာ်ဟံလၢအလီၤတံာ်လီၤဆဲးတခါန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တချုးလၢ ပကစၢ်ခရံာ်တဟဲလီၤဆူ ဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ် ပတနၢ်ပဂံၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဘၣ်.

လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်, ကစၢ်ယုၤအိၣ်ဒီးအတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤ, လၢအမ့ၢ်ကစၢ်ခရံာ်ကတူၢ်သံအသးလၢသ့ၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါ ဒ်သိးတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအတၢ်မၤန့ၣ် ကကဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢ ကဟဲဝဲန့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိာ် တၢ်အကဒုလၢအမ့ၢ်စီမိၤရွံအတၢ်သိၣ်တၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် လၢကစၢ်ခရံာ်အတၢ်ဟဲဒီးတူၢ်သံအသးလၢ သ့ၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါအယိာ် တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၤအတၢ်ပညိၣ်တခါလီၤ.

**“ကလေးတံ ၄-၄-၅ မှတုအမှတ်အလျာထိုင်ဒီး၊ ယွမာလီအဖိခွါ အိန်ဖျှဲလှာပိတ်မုန်၊ အိန်ဖျှဲလှာ တာ်သိန်တာ်သီအဖီလတ်၊ ဒ်သီးအကပူကုပုအိန်လာတာ်သိန်တာ်သီအဖီလတ်၊ ဒ်သီးပကနုာ်ဘန် ဖိခွါအလီလီ။”**

တာ်သုန်တဖန်နုာ် မအသးဒ် ပုလာတာ်သုအိန်ဒီး တာ်သုန်ထီဉ် (architecture) တကအသီး၊ ကစးထီဉ်ဘိုဝဲဒ်လဲဉ်၊ ကဝံခဲလဲဉ်၊ နုာ်လီ။ ဘန်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံအတာ်ဘန်ထွဲနုာ် ဘန်တာ်ကွဲးအီလာ ဟုးလုာ်အကျိန်နုာ် မုာ်ဒ် “Antitype” နုာ်လီ။

**တာ်လာလံာ်စီဆုံအလီလံာ်တကတြုာ်နုာ် ဘန်တာ်ကွဲးအီဒီးတာ်အကဒုဒီးတာ်မိာ်ပုာ်လာအမှတ်အတီနုာ်လီ။**

လာတာ်နုာ်အယိ၊ ဒ်ပုအိန်စရုလးဖိတဖန် မလာတာ်လုာ်တာ်ပာ်တနုာ်ဘန်တနုာ်နုာ် မုာ်ဒ်တကဒုလာ ကစာ်ယုာ်ဂူးအတာ်တုာ်သံအသးလာ သုန်ဖျှဲထုာ်ထုာ်စုညါအလီ ဒ်သီးပုအါကပူဖျဲဒီးတာ်ဒဲးဘးနုာ်လီ။ ဘန်မနုာ်အယိလဲဉ်နုာ် ဂီဖံးဖါ၊ ဒီးမဲာ်တဲးလဲးအသွံဉ်နုာ်၊ ပာ်ကွံာ်တာ်ဒဲးဘးတသုဘန်နုာ် ပထံဉ်ဘန်ဖဲ၊ **လံာ်စုာ်တြုာ် ၁၀:၄** နုာ်လီ။

**“အဂုာ်ဒ်အံ၊ ဂီဖံးဖါ၊ ဒီးမဲာ်တဲးလဲးအသွံဉ်နုာ်၊ ပာ်ကွံာ်တာ်ဒဲးဘးတသုဘန်။”**

ပကယုသုဉ်ညါ ဘန်ဃးလံာ်စီဆုံအလီလံာ်တကတြုာ်အံနုာ် မုာ်တာ်အရဒိဉ်ခဲခါတခါအဂုာ်နုာ်တက့ာ်။ **တာ်ဂုာ်မိာ်ပုာ် (၂) လံာ်ရီမုာ် ၁၅:၄**

**“အဂုာ်ဒ်အံ၊ဖဲဒ်တာ်ကွဲးအသးတဘီလာ်လာ်နုာ်၊ ဘန်ကွဲးအသးလာပဘန်တာ်သိန်တာ်သီအဂီ၊ ဒ်သီးတာ်ဝံသးစုာ်၊ ဒီးတာ်မာမုာ်ဘန်ဃးဒီးတာ်ကွဲးအသးတဖန်သတး ဒီးပကအိန်ဒီးတာ်မုာ်လာ်လီ။”**

လံာ်စီဆုံအလီလံာ် တကတြုာ် အတာ်ကွဲးသုန်တဖန် ပမုာ်ယုသုဉ်ညါကွံာ်အခါ၊ ပကဘန်အာန်လီလာ်တာ်သိန်တာ်သီ၊ ဒ်သီးတာ်ဝံသးစုာ်၊ ဒီးတာ်မာမုာ်ဘန်ဃးဒီးတာ်ကွဲးအသးတဖန်နုာ် ပထံဉ်ဘန်လီ။ ဖဲပနီာ်ခိဘန်ကွံာ်ဆာန်မဲာ်ဒီးတာ်ဆူးတာ်ဆါအခါ ပဘန်အိကသံဉ်ခဉ်ဖီဉ်အသီး၊ ပနီာ်သးစုာ်ကီးမုာ်လီလာ်ဘုးလီလာ်အခါနုာ် ကဘန်ဟံးနုာ်နီာ်သးအတာ်အိန်လာအမှတ် လံာ်စီဆုံနုာ် ပဘန်ဖးစုာ်ကီးလီ။ ပဘန်ဟံးနုာ် လံာ်စီဆုံအတာ်အာန်လီလာ်အီလာ်ဒီးပဘန်ဟံးနုာ်နီာ်သးအတာ်ဂံာ်တာ်ဘါလီ။ ဘန်ဃးဒီးနီာ်သးအတာ်ဆါနုာ် ပကယုသုဉ်ညါဘန်တက့ာ်။

**ပုတကလာ်လာ်မုာ်အိန်ဒီးတာ်စုာ်တာ်နာ်လာအစုာ်နုာ် ပကကူစါအီဒ်လဲဉ်။**

ဘန်ဃးဒီးနီာ်သးတကပုအကသံဉ်ဖီဉ်နုာ်မုာ်ဒ် **“စီအာတြုာ်ဟန်”** နုာ်လီ။ လာတာ်စုာ်တာ်နာ်ဖးဒိဉ်အိန်လာကစာ်ယွအဖိခိဉ်အယိ၊ ဖဲကစာ်ယွအဖိခွါလာ အိန်ထဲတကပီလာ် အကလုာ်ထီဉ်အီဆူကစာ်ယွအအိန်နုာ်၊ စီအာတြုာ်ဟန်ဒိကနုာ်ကစာ်ယွအကလုာ်အဂုာ်နုာ်၊ မုာ်ဒ်ပနီာ်သးတကပုအတာ်အိန်လီ။ ဒ်သီးစီအာတြုာ်ဟန်အသီး ပဝဲစုာ်ကီးပတာ်စုာ်တာ်နာ်ဒိဉ်ထီဉ်စုာ်ကီးသုလီ။

**ပုတကလာ်လာ်လာ် အအိန်မူဝဲလာ ပုတသုဉ်ညါကစာ်ယွအကျါနုာ်၊ ဘန်ဃးဒီးတာ်စုာ်တာ်နာ်ကစာ်ယွမုာ်စုာ်လီအခါ ပကကူစါအီဒ်လဲဉ်။**

အဝဲသုဉ်တဖန်အဂီနုာ်၊ ပဘန်ဟုာ်သဆဉ်ထီဉ်အခဲလာ **“စီဒါနုးယုလး”** အဂုာ်လီ။ စီဒါနုးယုလးနုာ်အိန်မူဒ်လာ ပုတသုဉ်ညါကစာ်ယွဒီး ပုတသုဉ်ညါမုာ်အကျါဘန်ဆဉ်၊ အဝဲတသမာဘန် ကစာ်ယွအယိ၊ ကစာ်ယွဟုာ်အီလာ်သုဉ်ညါနုာ်ပာ်ဒီးတာ်ဂံာ်တာ်ဘါနုာ် ပထံဉ်ဘန်လီ။

**ပုဂံတဂလ်လ်လ် ဖဲအထံဉ်ဘဉ်တၢ်ကီတၢ်ခဲအခါ, တအိဉ်ဒီးတၢ်ဝံသးစူၤ, ဒီးတၢ်ကအုကစွါအိဉ် ထီဉ်အခါ ပၢ်တၢ်ကမၢ်လၢ ကစၢ်ယွၤအဖီခိဉ်အခါန့ၣ် ပကကူစါအီၤဒ်လဲဉ်.**

ဘဉ်ဃးဒီးနီၣ်သးအတၢ်အိဉ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒဉ် **“စီၤယီၤဘး”** န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဃးဒီးစီၤယီၤဘး အတၢ်ကီတၢ်ခဲဒီး အတၢ်ကအုကစွါန့ၣ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်စီၤယီၤဘး ၁:၂၁ ဒီး ၂:၉-၁၀** န့ၣ်လီၤ.

**လံာ်စီၤယီၤဘး ၁:၂၁ ဒီးစံးဝဲဒဉ်, ယဟဲထီဉ်လၢ ယမီၢ်အဒါလီၢ်အပူၤန့ၣ်အိဉ်ဘုဉ်ဆု, ဒီးအိဉ် ဘုဉ်ဆုန့ၣ် ယကကုၤဖဲန့ၣ်လီၤ. ယွၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်, ဒီးယွၤဟံးထီဉ်ကွံာ်တၢ်, မံယွၤအမံၤဘဉ်တၢ်ဆိဉ်ဂုၤ အီၤတက့ၢ်.**

**လံာ်စီၤယီၤဘး ၂:၉-၁၀ ဒီးအမါစံးဘဉ်အီၤ, နဟံးဃာ်ဒံးနသးအလၢအပွဲၤဒံးခါ, ဆိဉ် ယွၤဒီးသံတက့ၢ်.**

**ဒီးစံးဆၢအီၤ, နကတီၤတၢ်ဒ်ပုၤဟးဂီၤမုဉ်တဂကတီၤတၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ပဒီးန့ၢ်မးတၢ်ဂုၤလၢ ယွၤအစုပူၤ, ဒီးပတဒီးန့ၢ်ဘဉ်တၢ်အဘဉ်ခါ. လၢတၢ်အံၤခဲလၢာ်အပူၤန့ၣ် စီၤယီၤဘးတမၤဘဉ်တၢ်ဒဲး ဘးလၢအထးခိဉ်ဘဉ်.**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပမ့ၢ်ထီဉ်သတြီၤကွၢ်ဒီးကစၢ်ယုဉ်ဂ္ဂုးအတၢ်တူၢ်သံခိဉ်ဆါအသးလၢပဂီၢ်န့ၣ်, ပတၢ်ကီတၢ်ခဲ သ့ဉ် တဖဉ်န့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်နီတမံၤလၢဘဉ်. ပမ့ၢ်တူၢ်ဆါပသးဒ်သိး ကစၢ်ခရံဉ်န့ၣ် ပကမူဃုဉ်ဒီးအီၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒဉ်တၢ်လၢအ ဝဲစံးဘဉ်ပုၤလီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးဘဉ်ဃးဒီးနီၣ်သးတကပၤအတၢ်အိဉ်န့ၣ် ပထံဉ်ဘဉ်လၢ ပုၤအဂုၤအဂၤတဖဉ်အအိဉ် န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ဉ်တဖဉ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒဉ်စီၤနီၣ်အၤ, စီၤမိၤဂ္ဂုၤ, စီၤဒၤဝဲး, စီၤအုလံးယးဒီး ပုၤအဂုၤအဂၤသ့ဉ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ဉ်တဖဉ်န့ၣ် နီၣ်သးတကပၤဟ့ၣ်သဆဉ်ထီဉ်ပခံဒိဉ်မးလီၤ.

**တၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၤ (၃) ၁ကရံဉ်သ့း ၁၀:၁၁ ဒီးတၢ်န့ၣ်တဖဉ်ခဲလၢာ်မၤအသးလၢအဝဲသ့ဉ်အလီၤ, ဒီးကဲလၢ တၢ်အဒီးအတဲာ်, ဒီးအိဉ်ကွဲးအသးလၢပဝဲဒဉ်, လၢတၢ်အစီၤကတၢ်ဟဲဘဉ်အီၤအဂီၢ်, ဒ်သိးပကဘဉ် တၢ်သိဉ်ကုၤသီၤကုၤန့ၣ်လီၤ.**

အခီပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒဉ်, တၢ်မၤအသးလၢ လံာ်စီၤဆံ့အလီၢ်လံာ်တကတြုၢ်အဆၢကတီၢ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒဉ်လၢ ပဝဲ (တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်) သ့ဉ်တဖဉ်အဂီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒဉ် တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်သ့ဉ်တဖဉ်မၤအသးတၢ်လံဒ်လဲဉ်.

ပကဘဉ်ဟံးန့ၢ်တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်ဘဉ်ဃး, ပုၤသ့ဉ်တဖဉ်န့ၣ် အတၢ်အိဉ်မူ, အတၢ်ဟူးဝးဘဉ်ဃးဒီးသးသမူ အတၢ်ဘဉ်ထွဲသ့ဉ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒဉ်လံာ်စီၤဆံ့အလီၢ်လံာ်တကတြုၢ်အက့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ် ဃးဒီးတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်အခီပညီန့ၣ် ပကဃုသ့ဉ်ညါတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်တခါလၢအမ့ၢ် စီၤအၤတြၢဟ့ၣ် အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံဉ် ဘဉ်ဖဲ **၁မိၤဂ္ဂု ၂၄:၁-၆၇** န့ၣ်လီၤ.

**“ ဒီးစီၤအၤတြၢဟ့ၣ်အသးပုၤတုၢ်, ဒီးလဲၤန့ၣ်တုၢ်ဝဲလၢအနံၤအသီအကျါ, ဒီးယွၤဆိဉ်ဂုၤတုၢ် စီၤအၤတြၢဟ့ၣ် လၢတၢ်ခဲလၢာ်အပူၤလီၤ. ဒီးစီၤအၤတြၢဟ့ၣ်စံးဘဉ် အကုၢ်သးပုၤလၢအဟံဉ်ပူၤ, လၢ အဟကယံာ်အတၢ်အိဉ် ဒီးအီၤခဲလၢာ်တဂန့ၣ်, ပၢ်လၢနစုလၢယကံဉ်ဒုဉ်အဖီလၢာ်တက့ၢ်. ဒီးယကဒုး ဆိဉ်နၤလၢယွၤ, မူခိဉ်ကစၢ်ဒီးဟီဉ်ခိဉ်ကစၢ် အမဲာ်ညါ, လၢနဟံးန့ၢ် ဘဉ်ယဖိခွါအမါလၢ ပုၤကနၤစဉ် ဖိလၢ ယအိဉ်ယဆိးလၢ အကျါတဖဉ်အဖီမုဉ်ဘဉ်လီၤ.”**

ဖဲစီအေကြာဟာၣ် အသးပှ်ထီၣ်အခါ, လာအဖိခွါလာအိၣ်ထဲတဂါအဂီၢ်အသးအိၣ်ချူန့ၢ် တလးမူးပိၣ်မုၣ် တဂါလီၤ. လာတၢ်န့ၣ်အပိမာလီၤအကုၢ်သးပှ်ဆူကီၢ်မူးစပတံၤမံ, ဝှ်န့ၣ်ပှ်လီၤ. ကီၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်စီအေကြာဟာၣ်အကီၢ်ဒီးအဘူးအတံၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်လီၤ.

**၁မိၤၤ ၂၄:၁၀ ဒီးအကုၢ်အပှ်ဟံးန့ၢ်ကီၢ်လၢအူးဆံဆဲၣ်ဒုလၢအကစၢ်အကီၢ်လၢအူးအကျါ, ဒီးလဲၤတၢ်လီၤ. ဒီးဂဲၤဆာထာၣ်, ဒီးလဲၤဆူကီၢ်မူးစပတံၤမံ, ဝှ်န့ၣ်ပှ်လီၤ.**

**၁မိၤၤ ၂၄:၁၁ ဒီးမုၢ်ဟါအကတီၢ်, အဆာအကတီၢ်လၢပိၣ်မုၣ်လဲၤဒၣ်ထံန့ၣ်, အဝဲဒၣ်ဒုးချးလီၤအကီၢ်လၢအူးအခိၣ်လၢထံပူၤအဃာလၢဝှ်တဖျၢၣ်န့ၣ်လၢခိတခီလီၤ.**

စီအေကြာဟာၣ်အကုၢ်ဟံးန့ၢ်တၢ်အဂ့ၤကတၢ်တဖၣ်ဒီး, တီၣ်ထီၣ်ဝဲလၢကီၢ်လၢအူးအဒုတဆံအဖိခိၣ်ဒီးလဲၤဝဲဆူ ကီၢ်မူးစပတံၤမံ, ဝှ်န့ၣ်ပှ်လီၤ. ဖဲအတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤကတၢ်ဘၣ်အခါ ထံၣ်ဘၣ်ပိၣ်မုၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒၣ်ထံလၢထံပူၤန့ၣ်ထံၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ. အန့ၣ်သတးဒီး စီအေကြာဟာၣ် အကုၢ်တဂါဘါထုကဖၣ်တၢ်ဆူကစၢ်ယွၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁မိၤၤ ၂၄:၁၂-၁၄** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ယကစၢ်စီအေကြာဟာၣ်အကစၢ်ဧာ, မာတၢ်ဂ့ၤဘၣ်ယၤလၢ မုၢ်မဆါတနံၤအံၤတက့ၢ်. ဒီးဒုး ဘၣ်ယကစၢ်စီအေကြာဟာၣ်လၢနဘျူးန့ၣ်တက့ၢ်. ကွၢ်ကွၢ်, ယဆာထာၣ်လၢ ထံထီၣ်ဟံၢ်အဃာအံၤ, ဒီးပှ်ဝှ်ဖိ အဖိမုၣ်တဖၣ် ဟးထီၣ်ဒၣ်ထံလီၤ. ဒီးမံတၢ်မၤအသးလၢ ဖိသ့ၣ်ပိၣ်မုၣ်လၢ ယစံးဘၣ်အီၤ, ပာ်လီၤစာ်နထံစဲၤဒ်သိး ယကအီထံတက့ၢ်န့ၣ်, ဒီးကစံး, အီတက့ၢ်, ဒီးယကဒုးအီစ့ၢ်ကီၢ်နကီၢ်လၢအူးန့ၣ် မံအဝဲဒၣ်ကမ့ၢ်ပှ်လၢနပာ်အီၤလၢ နဒုနပှ်စီအံၤစဲးအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. အန့ၣ်ဒီးယကသ့ၣ်ညါလၢယကစၢ်ဘၣ်ဘျူးဘၣ်ဖိၣ်လၢန့ၣ်လီၤ.”**

**စီအေကြာဟာၣ်အကုၢ် ယုဘါထုကဖၣ်တၢ်ဆူ ကစၢ်ယွၤဒ်သိးအတၢ်ယုထာန့ၣ် ကလၢထီၣ်ပှ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.**

အဝဲအတၢ်ထုကဖၣ်လၢထီၣ်ပှ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁မိၤၤ ၂၄:၁၅** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးတၢ်မၤအသးလၢ အကတီၢ်တၢ်တချူးဝံၤဒံးဘၣ်ဒီး, ကွၢ်ကွၢ်, နီၢ်ရံးဘကၤလၢ အအိၣ်ဖျဲၣ်ဝဲလၢ စီအေကြာဟာၣ်အဒိပှ်ဝဲၢ် စီန့ၣ်ပှ်အမါ နီၢ်မံးလကၤအဖိခွါစီဘသ့ၣ်အုလးအဂီၢ်တဂါ, ဟးထီၣ်စိၣ်ဒီး အထံစဲၤအိၣ်လၢအဖံဘၣ်ခိၣ်လီၤ.”**

အဝဲဘါထုကဖၣ်တၢ်တဝံၤဒံးအခါ ထံၣ်ဝဲလၢ နီၢ်ရံးဘကၤဟဲဆူထံပူၤလၢ ကဒၣ်ထံအဂီၢ်လီၤ.

**၁မိၤၤ ၂၄:၁၆ ဒီးဖိသ့ၣ်ပိၣ်မုၣ်န့ၣ် အကုၢ်အဂီၢ်ဂုၤမးလီၤ. မုၢ်ပိၣ်မုၣ်လိၣ်ဘိလီၤ. ဒီးပှ်ပိၣ်ခွါတသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤနီတဂါဘၣ်. ဒီးလဲၤလီၤဆူထံထီၣ်ဟံၢ်, ဒီးမၤပှ်အထံစဲၤ, ဒီးဟဲက့ၤထီၣ်လီၤ.**

ဖိသ့ၣ်ပိၣ်မုၣ်ဖိတဂါအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒိၣ်တၢ်ဂ့ၤဒိၣ်မးဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကီၢ်ပိၣ်မုၣ်လိၣ်ဘိတဂါလီၤ.

**“၁မိၤၤ ၂၄:၁၇-၁၉, ဒီးတၢ်အကုၢ်အပှ်ယုၢ်သကၢ်အီၤ, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ဟ့ၣ်အီစာ်ယၤလၢ နထံတစဲးအိၣ်လၢ နထံစဲၤပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.”**

**“ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ကစၢ်ဧာ, အီတက့ၢ်, ဒီးပာ်လီၤအထံစဲၤလၢအစုလီၤချူချူ, ဒီးဒုးအီဝဲလီၤ. ဒီးဒုးအီဝဲဝံၤဒံး, စံးဝဲဒၣ်, ယကဒၣ်ထံလၢနကီၢ်လၢအူးအဂီၢ်တုၤအအီဘျူးအီစ့ၢ်ကီၢ်လီၤ.”**

စီအေကြွဟုတ်အကုန်၊ ယုအိထံလာ ပိတ်မုတ်ဖိသုတ်တဂအအိတ်ဒီး၊ တာ်ဒုအိအိလအချလီ။ ဖဲန့တ်တကး ဘုတ်၊ ထံတ်ဘုတ်ကီလအူးဒီးဒုးအိစုတ်ကီးကီလအူးတုဒုတ်လဲတ်အအိဘူးအိစုတ်ကီးလီ။

**ဘုတ်ဃးဒီးပိတ်မုတ်ဖိသုတ်တဂအံန့တ် စီအေကြွဟုတ်အကုန်ဘါထုကဖုတ်တာ်လာ ကစာ်ယွါ အအိတ်န့တ် လာထိတ်ပုဲထိတ်ဝဲအဂုတ်န့တ် မုတ်ဒုတ်တာ်စံးဆာလာ ကစာ်ယွါလီ။**

**၁မိၤရှု ၂၄:၂၀-၂၁ ဒီးမၤဝဲချချ၊ ဒီးလူလီထံလာအထံစဲအပူၤဆူကျိးပူၤ၊ ဒီးဃုတ်ဒုတ်ထံ ကဒီးလာထံထိတ်ဟံအပူၤ၊ ဒီးဒုတ်ထံလာအကီလအူးခဲလာ်အဂီၢ်လီ။**

**ဒီးပုၤတဂန့တ်ကမာကမုတ်လာအဃိ၊ ဒီးယွါမၤဘိတ်ထိတ်ညီထိတ်အကျဲန့တ်၊ ဒ်သီးအကသုတ်ညါ ဒီး၊ အိတ်ဘျိတ်ကလာ်လီ။**

ပိတ်မုတ်ဖိသုတ်အဝဲအံၤ ဒုတ်ထံလာ ကီလအူးအဒု (၁၀)အဂီၢ်န့တ် ကမုတ်တာ်ကီတာ်ခဲစုတ်ကီးလီ။ ဘုတ်မနုၤ လဲတ်န့တ် ကီလအူးတဒုန့တ် အိထံတုၤအလအိန့တ် အစုၤကတာ်တရံတ်အဖျုတ်တဆံဒီးပမုတ်ဂံၢ်အါထိတ်ဒီးကီလအူး အဒုတဆံန့တ် ကဘုတ်ဒုတ်ဝဲ တရံတ်အဖျုတ် တကယၤဃုတ်ဃုတ်န့တ်လီ။

လာတာ်န့တ်အဃိ စီအေကြွဟုတ်အကုန်န့တ် ကမာကမုတ်ဘုတ်အိၤဒီး စံးဘျူးစံးဖျိတ်ကစာ်ယွါအတာ်စံးဆာ န့တ်လီ။

**၁မိၤရှု ၂၄:၂၂ ဒီးတုၤကီလအူးအိထံဝံၤဒီး၊ တာ်မၤအသးလာပုၤတဂန့တ် ဟံးန့တ်ကွါထူလီ တယာ်တဒီရကုလး၊ ဒီးထံဖျိတ်ခံဘိလီတယာ်တဆံလာအစုအဂီၢ်လီ။**

တာ်သုတ်တဖုတ်န့တ် မၤအသးလာ တာ်လီကမာကမုတ်အပူၤလီ။ ဒ်စီအေကြွဟုတ်အကုန်ကမာကမုတ်အသိး နီၢ်ရဲးဘကၤစုတ်ကီးကမာကမုတ်တာ်မၤအသးသုတ်တဖုတ်န့တ်လီ။

**၁မိၤရှု ၂၄:၂၃ ဒီးစံးဝဲဒုတ်၊ နမုတ်မတၤတဂအဖိမုတ်လဲတ်၊ ဒုးနဲတ်လာ်ယၤတကုတ်။ ဒ်သီးပကအိတ် လာနဟံအဟံတ် မုတ်နုၤအံၤအလီၢ်အိတ်စုတ်ကီးစါ။**

စီအေကြွဟုတ်အကုန်စံးကတိၤတာ်ဒီးပိတ်မုတ်ဖိသုတ်ဒီး သံကွါအဝဲအဟံတ်ဖိဃိဖိအဂုတ်ဒီး ခဲမုတ်နုၤအံၤ ပက အိတ်လာ နဟံအဟံတ်သု၊ တသ့န့တ်လီ။ ဒီးအတာ်စံးဘုတ်အိၤ၊ ယမုတ်နီၢ်မံးလကၤ အဖိခွါလာ အဆံးစာ်န့တ်လာ စီနုၤဃိအဂီၢ် စီဘသူၤအုလးအဖိမုတ်လီ။ မုတ်စုတ်ကီး စီအေကြွဟုတ်အဝဲအဒိတ်ကတာ်အလံၤစုတ်ကီးလီ။

**၁မိၤရှု ၂၄:၂၅ ဒီးစံးဘုတ်စုတ်ကီးအိၤ၊ လီၢ်မိၤဒံးမိၤ၊ ဒီးနီၢ်မိၤမံးမိၤအိတ်ဝဲဒီးပုၤအါလံ၊ ဒီးတာ်အိတ် အလီၢ်လာမုတ်နုၤအဂီၢ်န့တ်အိတ်ဝဲလီ။**

ဒီးနီၢ်ရဲးဘကၤစံးဆာဘုတ် အဝဲသုတ်လာ ကီလအူးအဂီၢ် လီၢ်မိၤဒံးမိၤ၊ ဒီးနီၢ်မိၤမံးမိၤအိတ်အါမးဒီး တာ်အ လီၢ်အိတ်လာမုတ်နုၤအဂီၢ်စုတ်ကီးလီ။ နီၢ်ရဲးဘကၤကွဲအဝဲသုတ်ဆူ အဟံတ်ဒီးလဲၤဆုတ်ကစီတ်ဆူ အဒုတ်ဖိထာ်ဖိလာ တာ်သးဖုံသးညီအပူၤန့တ် ပကထံတ်ဘုတ်ဖဲ **၁မိၤရှု ၂၄:၂၈-၃၁** န့တ်လီ။

**“ဒီးဖိသုတ်ပိတ်မုတ်န့တ် ဃုတ်ဒုးနဲတ် အမိတ်အဟံ အပုၤဟံတ်ဖိလာ တာ်တဖုတ်န့တ်လီ။ ဒီး နီၢ်ရဲးဘကၤ အိတ်ဒီး အဒိပုတ်ဝဲခွါ၊ ဒီးအမံၤမုတ် စီလၤဘုတ်လီ။ ဒီးစီလၤဘုတ်ဃုတ်ထိတ်ဆူ ပုၤတဂန့တ်အအိတ်၊ ဆူထံ ထိတ်ဟံအဃာလီ။ ဒီးတုၤအထံတ်ဘုတ်ကွါ၊ ဒီးထံဖျိတ်လာအဒိပုတ်ဝဲမုတ်အစုလီ၊ ဒီးတုၤအနာ်ဟူ အဒိ ပုတ်ဝဲမုတ် နီၢ်ရဲးဘကၤ အတာ်ကတိၤ လာအစံးဘုတ် ပုၤတဂန့တ် စံးဘုတ်ယၤဒ်န့တ်ဒီး တာ်မၤအသးလာ အလဲၤဝဲဆူ ပုၤတဂန့တ်အအိတ်၊ ဒီးကွါကွါ အိတ်ဆာထာ်လာ ကီလအူးအဃာ၊ ဖဲထံထိတ်ဟံန့တ်လီ။**



**ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ပုၤလၢအဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤလၢယွၤတၢ်ဂၤ, ဟဲန့ၢ်တက့ၢ်, နအိၣ်ဆၢထၢၣ်လၢခိအံၤ မ့ၢ်အဘၣ် မနုၤလဲၣ်. အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ယကတဲာ်ကတီၤလံဟံၣ်, ဒီးအလီၢ်တပူၤလၢ ကီၤလၢအူးအဂီၢ်လံ.**

တၢ်န့ၣ်တဖၣ်ဝံၤဒီး နီၢ်ရံးဘကၤက့ၤဃုာ်ဆူအဟံၣ်ဒီး စံးဘၣ်အဟံၣ်ဒီး အဝဲၣ်ခွါစီၤလၢဘၣ်လၢတၢ်မၤအသး တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤလၢဘၣ်စ့ၢ်ကီးကွဲမုၢ်စီၤအတြၢဟၣ်အကုၢ်ဆူဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ အလုၢ်ဒိၣ်ပွၤဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်တထံၣ်ဘၣ်ဝဲနီတဘျီအဃိလီၤ.

စီၤအတြၢဟၣ်အကုၢ်တၢ်ဟဲတုၤဒီးအိၣ်ဘျးအိၣ်သါဝံၤမး အဝဲအတၢ်ဟဲအဂ့ၢ်န့ၣ် စံးကတီၤဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁မိၤၤ ၂၄:၃၄** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ယမ့ၢ်စီၤအတြၢဟၣ် အကုၢ်အပူၤလီၤ.”**

**၁မိၤၤ ၂၄:၃၅-၄၈**

**“ဒီးယွၤဆိၣ်ဂ့ၤလံယကတဲာ်ဒိၣ်မးလံ, ဒီးကဲထီၣ်လၢပုၤအဒိၣ်လံ, ဒီးဟ့ၣ်လီၤဝဲလၢသိ, ဒီးမဲာ်တဲး လဲး, ဒီးဂီၤဘုၣ်ဂီၤဖဲး, ဒီးကျိာ်စီၤစ့ၤ, ဒီးထူၤစီၤလွဲၤဒီးကုၢ်ပိာ်ခွါ, ဒီးကုၢ်ပိာ်မုၢ်, ဒီးကီၤလၢအူး, ဒီး ကသ့ၣ်ယီၤသ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ဒီးယကတဲာ်အမါ နီၢ်စၢၤရါဆဲးစၢ်န့ၢ်အဖိခွါလၢ ယကတဲာ်အဂီၢ်, ဖဲအသးပုၢ် တုၢ်လီၤ. ဒီးကယဲာ်အတၢ်တမံၤလၢလံန့ၣ် ဟ့ၣ်လံဝဲလၢအီၤလီၤ.”**

“ဒီးယကတဲာ်ဒုးဆိၣ်လီၤယသးဒီးစံးဝဲ, နတဟံးန့ၢ်ဘၣ်ယဖိအမါလၢ ပုၤကနုၤစၢ်ဖိလၢ ယအိၣ် ယဆိးလၢအကီၢ်ပူၤတဖၣ်အဖိမုၢ်အကျါဘၣ်. မ့ၢ်နဘၣ်လဲၤဆူယဟံၣ်ပူၤ, ဒီးဆူယပူၤတဒုၣ်ဒုၣ် ယဲအအိၣ်, ဒီးဟံးန့ၢ်ယဖိခွါအမါလီၤ. ဒီးယစံးယကတဲာ်န့ၣ်, ဘၣ်တဘၣ်ပိာ်မုၢ်တပိာ်ဘၣ်ယခံဘၣ်, ဒီးစံး ဘၣ်ယၤ, ယွၤလၢအလဲၤတၢ်လၢယမဲာ်ညါ ကမၤအကလူးတၢ်လဲၤဒီးနုၤ, ဒီးကမၤဘီၣ်ထီၣ်ညီထီၣ်န ကျဲ, ဒီးနကဟံးန့ၢ်ယဖိခွါအမါလၢ ယပူၤတဒုၣ်ဒုၣ်ယဲအကျါ, ဒီးလၢယဟံၣ်ပူၤလီၤ. တုၤနုၤတစု ကပူၤဖျဲးလၢယဆိၣ်တၢ်အံၤဖဲနဟဲဆူ ယပူၤတဒုၣ်ဒုၣ်ယဲအအိၣ်လီၤ. ဒီးအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်တဟ့ၣ်ဘၣ်လၢနုၤ ဘၣ်ဒီး, နကပူၤဖျဲးလၢယဆိၣ်တၢ်အံၤလီၤ.

ဒီးမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ ယဟဲတုၤလၢထံထီၣ်ဟံၣ်, ဒီးယစံးယွၤ, ယကတဲာ်စီၤအတြၢဟၣ်အကတဲာ် စၢ, နမ့ၢ်မဘီၣ်မညီယကျဲလၢယပိာ်ဒီး, ကွၢ်ကွၢ်, ယဆၢထၢၣ်လၢထံထီၣ်ဟံၣ်အဃၢၤ, ဒီးတၢ်ကမၤအ သးဖဲပုၤမုၢ်ကနီၤဟးထီၣ်ဒၢၣ်ထံ, ဒီးယစံးဘၣ်အီၤ, ဒုးအိၣ်လၢယထံတစဲးလၢတထံစဲၤပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. ဒီးအဝဲဒၣ် စံးဘၣ်ယၤ, အိနဲ, ဒီးယကတဲာ်ထံလၢနကီၤလၢအူးအဂီၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤန့ၣ်ဒီး, မဲအဝဲဒၣ် ကမ့ၢ် ပိာ်မုၢ်လၢ ယွၤဟံၣ်လၢယကတဲာ်အဖိခွါအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဒီးယကတီၤတၢ်တချူးဝံၤဒဲးဘၣ်လၢယသးကံၢ်ပူၤ ဘၣ်ဒီး, ကွၢ်ကွၢ်, နီၢ်ရံးဘကၤဟးထီၣ်အိၣ်ဒီးအထံစဲၤလၢအဖဲဘၣ်ခိၣ်, ဒီးလဲၤလီၤဆူ ထံထီၣ်ဟံၣ်, ဒီးဒၢၣ် ထံဝံၤဒီး, ယစံးဘၣ်အီၤ, ဒုးအိၣ်လၢယတက့ၢ်. ဒီးမၤဝဲချူချူ, ဒီးဟံၣ်လီၤအထံစဲၤ, ဒီးစံးဝဲဒၣ် အီတက့ၢ်. ဒီးယကဒုးအိၣ်နကီၤလၢအူးစ့ၢ်ကီးလီၤ. ဒီးယအိတၢ်, ဒီးအဝဲဒၣ်ဒုးအိၣ်နကီၤလၢအူးစ့ၢ်ကီးလီၤ. ဒီးယသံ ကွၢ်အီၤဒီးယစံး, နမ့ၢ်မတၢ်တကၤအဖိမုၢ်လဲၣ်. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ယမ့ၢ်စီၤနုၤဃီၢ်အဖိခွါလၢ နီၢ်မံးလကၤဆဲး စၢန့ၣ်အဂီၢ် စီၤဘသုၤအုလးအဖိမုၢ်လီၤ. ဒီးယဒုးတုၢ်ထီၣ်အီၤလၢနါဒုကွီၤ, ဒီးယဒုးသိးအစုလၢထံဖုံၣ် တဖၣ်လီၤ. ဒီးယဆူးလီၤယခိၣ်, ဒီးယဘါယွၤ, ဒီးယဆိၣ်ဂ့ၤယွၤ, ယကတဲာ်စီၤအတြၢဟၣ်အကတဲာ်လၢ အဆူယၤလၢကျဲအဘၣ်, ဒ်သိးယကဟံးန့ၢ်ယကတဲာ်အဒိပုၢ်ဝဲတၢ်အဖိမုၢ်လၢ အဖိခွါအဂီၢ်လီၤ.

အဝဲစံးဘျူးစံးဖိုင်ကစာယွလော အတော်ဟဲချူတလးမုင်ပိင်မုင်လာအမုာ် နီရဲးဘကကတကအံးန့ၣ် မုာ်ဒၣ်လာ စီအံးစံးအကီအပိ၊ ဘၣ်ဃးဒီးဖဲအနံၤဝဲန့ၣ်တၢ်မၤအသးလာအီၤန့ၣ် စံးကတိၤဝဲဆူ နီရဲးဘကကအူၣ်ဖိထာဖိန့ၣ် လီၤ. လာခံကတၢ် စီအံးတြၢဟၣ်အကုာ်စံးကတိၤတၢ်ဒီးသံကွၢ်တၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁မိၤၤ ၂၄:၄၉** န့ၣ် လီၤ.

**“ဒီးခဲကနံၣ်အံၤ သုမုာ်မၤဘျူးမၤဖိုင်, မၤမုာ်မၤတီၢ်ဒီးယကစာ်ဒီး, ဒုးနဲၣ်ယၤ, ဒီးမုတမုာ်ဘၣ်ဒီး ဒုးနဲၣ်ယၤ, ဒ်သိးဆူနုစုထွဲမုာ်ဂ့ၤ, ဆူစုစုမုာ်ဂ့ၤ, ယဃၣ်ယသးကသ့န့ၣ်တက့ၢ်.”**

အဝဲသံကွၢ်တၢ်ဆူစီလၢဘၣ်ဒီး စီဘသ့အုလး, ဒီးခိးကန့ၣ်အတၢ်စံးဆာလီၤ. တၢ်လၢစုထွဲန့ၣ်မုာ်တၢ်ပနီၣ် တခါလၢတၢ်ဘၣ်အသး, ဒီးတၢ်လၢစုစုန့ၣ်မုာ်တၢ်ထီဒါအတၢ်ပနီၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်စံးဆာန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ် ဖဲ **၁မိၤၤ ၂၄:၅၀,၅၁** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးစီလၢဘၣ်ဒီး စီဘသ့အုလး စံးဆာတၢ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, တၢ်အံၤတမံၤဟဲလၢယွလီၤ. အမုာ် ဂ့ၤ, ဂ့ၤမုာ်ဂ့ၤ, ပစံးဒၣ်ပဝဲတသ့ဘၣ်. ကွၢ်ကွၢ်, နီရဲးဘကကအိၣ်လၢအမဲာ်ညါလီၤ. ဟံးန့ၢ်အီၤဒီးက့ၤက့ၤ တက့ၢ်. ဒီးမံအကဲထီၣ် နကစာ်အဖိခွါအမါဒ်ယွၤစံးတၢ်အသိးန့ၣ်တက့ၢ်.”**

ပကလဲၤကဒီးဆူ **၁မိၤၤ ၂၄:၅၂** န့ၣ်တက့ၢ်.

**“ဒီးအကုာ်အပုၤန့ၣ် ထုးထီၣ်ကယာစု, ဒီးကယာထု, ဒီးတၢ်အကူအသိးသ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးဟ့ၣ်လၢ နီရဲးဘကကလီၤ. ဒီးဟ့ၣ်တၢ်လုာ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်တဖၣ်လၢ အဒိပုၤဝဲခွါ, ဒီးအမိၤစုာ်ကီးလီၤ.**

စီအံးတြၢဟၣ်အကုာ်အပုၤဟ့ၣ်နီရဲးဘကကလၢ ကယာစု, ကယာထုဒီးတၢ်အကူအသိးသ့ၣ်တဖၣ်အသိး ဟ့ၣ်စုာ်ကီးတၢ်လုာ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်ဆူ အဒိပုၤဝဲခွါဒီးအမိၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲဟ့ၣ်တၢ်အခါဘၣ်မနုၤဟ့ၣ်ကယာစုဝံၤမး ကယာ ထုန့ၣ်လဲၣ်န့ၣ်မုာ်တၢ်ဆိကမိၣ်တခါလၢပကီၤလီၤ. မုာ်ဝဲလီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤကအိၣ်တမံၤမံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁မိၤၤ ၂၄:၅၄-၅၆** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးအိၣ်တၢ်ဒီးအိတၢ်, အဝဲဒၣ်ဒီး ပုၤကညီအိၣ်ဒီးအီၤ, ဒီးအိၣ်ဝဲသီတနုၤကျၢလီၤ. ဒီးမုာ်ဆုၣ် ထီၣ်န့ၣ်ဂဲၤဆာထာၣ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, မၤယက့ၤက့ၤဆူ ယကစာ်အအိၣ်တက့ၢ်.”**

**“ဒီးအဒိပုၤဝဲခွါဒီးအမိၤစံးဝဲဒၣ်, မံဖိသ့ၣ်မုာ်န့ၣ် အိၣ်ဒီးပုၤအနုၤအသီတဖၣ်, ဆံဆဲၣ်သီတက့ၢ်. တၢ်တဖၣ်န့ၣ်အလီၢ်ခံကလဲၤဘၣ်ဝဲလီၤ.”**

**“ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, တြီယၤတဂ့ၤ, အဂ့ၢ်ခံအံၤ, ယွၤမၤဘိၣ်မၤညီလံယကျဲလံ, မၤယက့ၤက့ၤတၢ်တ က့ၢ်. ဒီးယကက့ၤက့ၤဆူယကစာ်အအိၣ်လီၤ.”**

စီအံးတြၢဟၣ် အကုာ်အပုၤသ့ၣ်တဖၣ် မံတနုၤဝံၤဒီး မုာ်ဆုၣ်ထီၣ်အခါအဝဲသ့ၣ်ဃုကညးလၢ အကအိၣ်အ သီတဆံဝံၤမး ကက့ၤက့ၤအဂ့ၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် စီအံးတြၢဟၣ်အကုာ်စံးဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ ကဟးထီၣ်လၢအချူန့ၣ် လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဂုၢ်ကျဲးစးတြီအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဆၣ်လၢခံန့ၣ်အသးပလိာ်လၢ အကသံကွၢ်နီရဲးဘကကအတၢ်ဘၣ် အသးလီၤ.

**၁မိၤၤ ၂၄:၅၈ ဒီးန့ၢ် နီရဲးဘကကဒီးစံးဘၣ်အီၤ နကလဲၤဒီး ပုၤတကကအံၤစုာ်ကီးမိၤ. ဒီးစံးဝဲဒၣ် ယကလဲၤလီၤ.**

အဝဲသွပ်တဖန်သံကွာ နီရဲးဘကဒီးစံးဝဲဒပ် ယကလဲလီ။ ပဘန်ဆိကမိတ်တဘန်ဃးဒီးနီရဲးဘက  
အတန်အဂုဏ်စိုက်လီ။ ပုတကလု အပတသွပ်ညါအီနီတချီတက၊ ကဘန်လဲပိတ်အခံန့ မှတ်တလီကမာ  
ကမန်စိုက်လီ။ ဘန်ဃးဒီးအတန်ဆိကမိတ်အဝဲအံန့ ဒုးကဲထီတိုက်ဂုဏ်အအာလာအဂီန့သ့လီ။ ဘန်ဆပ် ပမာ  
ဖးကဒီး **၁မိၤရှု ၂၄း၆၀** န့ပထံဘန်ဒ်အံလီ။

**“ဒီးဆိဂုဏ်နီရဲးဘကဒီးစံးဘန်အီ၊ နဲဒပ်ပဒီပုဂံမုန်တကဇာ၊ မ်နကကဲထီပုအကလး  
တဖန်အချီ အကထိကထိတက့၊ ဒီးမ်နချနသန်ဘန်ပုလု အသးဟ့အီအပဲတရီန့တက့။”**

မုာ်ဝဲလီ။ နီရဲးဘကဘန်တဆိဂုဏ်ဆိဂုဏ်ဝါအီလု အဒီပုဂံခွါသ့တဖန်လီ။ တဆိဂုဏ်ဆိဂုဏ်ဝါအဒိ  
ကတန်န့ မုာ်ဒပ် **“မ်နကကဲထီပုအကလးတဖန်အချီအကထိကထိတက့”** န့လီ။ တဆိဂုဏ်ဆိဂုဏ်ဝါ  
အံအကပုထီအဂုဏ်န့ တံမလီလုအကဟဲသ့တဖန်န့ ပကထံဘန်လီ။

**၁မိၤရှု ၂၄း၆၁ ဒီးနီရဲးဘကဒီး အဖိသပ်ပိတ်မုန်တဖန်ဂဲဆာထာန်၊ ဒီးဒီးထီဂီလုအူးဒီး  
ပိတ်ပုတကန့အခံလီ။ ဒီးတံအကုအပုတကန့ဟံးနီရဲးဘက၊ ဒီးကုကုဝဲလီ။”**

လဲကတန် နီရဲးဘက၊ ဒီးအဖိသပ်ပိတ်မုန်သ့တဖန်ပိတ် စီအါတြုဟန်အကုတကအခံဒီး ကုကု  
ဆူစီအါတြုဟန်အကီလုအမုာ် ကီကနုန့လီ။ အဝဲသွပ်တဖန်အတန်ကုအဂုဏ်န့ပကထံဘန်ဖဲ **၁မိၤရှု  
၂၄း၆၂-၆၇** န့လီ။

**“ဒီးစီအံးစးဟးထီဝဲဆူဟီဝဲခိတ်တကဝီပု၊ ဒ်သီးအကဆိကမိတ်ဆိကမးတံလုမုာ်ဟါန့  
လီ။ ဒီးကျထီအမဲာ်၊ ဒီးကွာ်တံ၊ ဒီးကွာ်ကွာ်၊ ကီလုအူးတဖန်န့ဟဲကုဝဲလီ။”**

**“ဒီးနီရဲးဘကကျထီအမဲာ်၊ ဒီးတုအထံဘန်စီအံးစးဒီး၊ ယုာ်လီဝဲလုကီလုအူးအလီ  
လီ။ အဂုဒ်အံ၊ စံးတုတံအကုအပု၊ ပုလုအဟဲသကံပုလုဟီဝဲခိတ်တကဝီအပုတကန့ မုာ်  
မတုတကလဲန့၊ ဒီးတံအကုအပုစံးတုဝဲဒပ်၊ မုာ်ယကစာ်လီ။ ဒီးဟံးနီရဲးကျာ်ဘာ၊ ဒီးကျာ်  
ဘာအမဲာ်လီ။”**

**“ဒီးတံအကုအပုစံးတဲတဲလီစီအံးစးလုကယံတံလုအမာဝဲခဲလုာ်လီ။ ဒီးစီအံးစး  
ဆုာ်အီဆူအမိာ်၊ နီစုရါအဒဲပု၊ ဒီးဟံးနီရဲးဘက၊ဒီးအဝဲဒပ်ကဲလုအမါ၊ ဒီးစီအံးစးအဲဒ်အီဒီး  
ဘန်တံမမုာ်မမုာ်အီလုအမိာ်သံအလီခံန့လီ။**

ဒ်လံစီဆုံလုအဖိခိတ်အသီး၊ စီအါတြုဟန်အသးသမုအပုတံမအသးတဆိဘန်တဆီန့ ပထံဘန်  
လီ။ တံဂုသ့တဖန်န့ မုာ်ဒပ် လံစီဆုံအလီလံတကတြုအတံဂုတံပီတဆံးတက့လီ။ တံဂုသ့  
တဖန်န့ ကဲထီစိုက်တံအဒိအတံလုပဂီစိုက်လီ။

**မုာ်ဝဲလီ။ တံသ့တဖန်ကဲထီ ပဝဲဒပ် (တံအိန်ဖိုင်)အဂီလု တံတမံလုာ်လု အဂီအတံဒိ  
တံတံစိုက်န့လီ။**

ဒ်သီးစီအါတြုဟန်ဃုန့အဖိခွါစီအံးစးအမါန့ လံစီဆုံအဆာဖိသ့တဖန် အခိပညီကအိန်ဒ်လဲန့  
ပကဃုသ့ညါစိုက်တံဂုသ့တဖန်ဒ်အဖိလံအသီးလီ။

ခဲကနံအံ တံဃုထာတလးမူးပိတ်မုန်အဂုန့ ပထံဘန်ဖဲ ၂ကရံသုး ၁၁း၂ န့လီ။



**“အဂ္ဂါဒိအံ၊ ယသးကွန်သုလာတၢ်သးကွန်ဘၣ်ဃးဒီးယွၤလီၤ. အဂ္ဂါဒိအံ၊ ယဒုးအဲၣ်တီ သုဒီး  
ဝၤတက၊ ဒ်သိးယကဟ်သုလာမုၢ်ကနီၤစီဆုံခရံၣ်အမဲၣ်ညါလီၤ. ”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ဃုထာမုၢ်ကနီၤစီဆုံလာကစၢ်ခရံၣ်အဂီၢ်လီၤ. မုၢ်ကနီၤစီဆုံန့ၣ်  
မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လီၤ.

**လံာ်လိာ်ဖျါ ၁၉:၇ သ့ၣ်ဒုသးခု, ဒီးသ့ၣ်ဖုံသးညီ, ဒီးဟ့ၣ်တၢ်လာကပီၤလာအီၤတက့ၢ်. အဂ္ဂါဒိ  
အံ၊ သိဖိအတလးမူးအမူးဘၣ်ဝဲ, ဒီးအမါကတဲာ်ကတီၤအသးလီၤ.**

ခဲကနံၣ်အံၤ တၢ်ဃုထာအိၣ်ထီၣ်လၢ တလးမူးပိာ်မုၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုလၢအမ့ၢ်မုၢ်ကနီၤ  
စီဆုံန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးစီၤအါတြၢဟ့ၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်ဒီးတၢ်အကဒုလၢ, ကစၢ်ခရံၣ်ကဃုထာမုၢ်က  
နီၤစီဆုံ (တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်) အဂ္ဂါန့ၣ် ပဘၣ်ဆိကမိၣ်တၢ်ထံထံဆးဆးလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်ဒီးတၢ်အကဒုန့ၣ် ပဆိကမိၣ်သ့ဒ်အဖီလၢအသိးလီၤ.

စီၤအါတြၢဟ့ၣ် - မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအကဒုလီၤ. ဒ်သိးစီၤအါတြၢဟ့ၣ်လုာ်ထီၣ်အဖိခွါအိၣ်တဂၤဃီန့ၣ်,  
ကစၢ်ယွၤစ့ၢ်ကီး ဒ်သိးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိကမၤန့ၢ် တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဂီၢ်န့ၣ်, ဟ့ၣ်လီၤကွံာ်  
အဖိခွါအိၣ်တဂၤဃီလၢ အမ့ၢ်ကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်လီၤ. (လံာ်ယိၤဟ့ၣ် ၃:၁၆)

စီၤအံၤစဲး - မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤလၢ အဖိခွါအိၣ်တဂၤဃီလၢ အမ့ၢ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူး အကဒုန့ၣ်လီၤ.  
(လံာ်ယိၤဟ့ၣ် ၁:၁၈)

စီၤအါတြၢဟ့ၣ် - ပုၤအဝဲအံၤကမ့ၢ်မတၤလဲၣ်.  
အက့ၢ် ပုၤအဝဲအံၤ မ့ၢ်ဒၣ် စီၤအါတြၢဟ့ၣ်အက့ၢ်ခိၣ်တဂၤအသိး, ကစၢ်ယွၤစ့ၢ်ကီးအိၣ်ဒီးအက့ၢ်  
လၢအမၤအတၢ်လီၤ. တၢ်လာက့ၢ်န့ၣ် ဘၣ်လူၤဒၣ်အကစၢ်အသးအသိး, ကစၢ်ယွၤအက့ၢ်  
စ့ၢ်ကီးဘၣ်မၤဒၣ်ကစၢ်အတၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ယိၤဟ့ၣ် ၁၆:၁၃** န့ၣ်လီၤ.

**“မ့ၢ်မ့ၢ်သးလၢ အဘၣ်ဃးဒီး တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီန့ၣ်, တုၤအဟဲဝဲဒီး, ကဆုၤသု  
ဆူ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီခဲလၢာ်အပူၤလီၤ. အဂ္ဂါဒိအံ, တကတီၤဘၣ်လၢ အဂ္ဂါဒၣ်ဝဲ  
ဘၣ်. မ့ၢ်မ့ၢ်ဖဲဒၣ် အနၢ်ဟူတၢ်ဒီး, ကကတီၤဝဲဒီး ကစံၣ်တဲာ်တဲာ်လီၤ သုတၢ်လၢ  
အကဟဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဃုထာအီၤလၢ သးစီဆုံအတၢ်စိတၢ်ကမီၤအပိာ်လီၤ  
န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်လူၤကၢ် ၂၄:၁၉** န့ၣ်လီၤ.

**“ကွၢ်ကွၢ်, ယမၤလီၤ ယဟ်အတၢ်စံးပာ်န့ၣ်ဆူ သုအိၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီး  
တၢ်တချူးဒုးသိးထီၣ်သုလာတၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢသးန့ၣ်ဘၣ်ဒီး, အိၣ်ဒၣ်လၢ သုဝဲ  
လၢ ဝုၢ်ယရူၤလုၢ်အပူၤတက့ၢ်.”**

လၢန့ၣ်အပိာ် တၢ်လၢ စီၤအါတြၢဟ့ၣ်အက့ၢ်တဂၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, ကစၢ်ယွၤအသးစီဆုံ  
အကဒုလီၤ.

ပကကွၢ်ကဒီးဆူ **၁မိၤ၅ ၂၄:၃** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယကဒုးဆိန်နုလယု၊ မူခိန်ကစီဒီးဟိန်ခိန်ကစီအမဲင်ညါ၊ လာနတဟံး နှိဘဉ် ယဖိရွါအမါလာပုကနုနုဖိလာ ယအိန်ယဆိးလာအကျါတဖဉ်၊”**

ဒ်သိးစီအကြါဟဉ် ဃုထာတလးမူးပိတ်မုဉ်လာအဝဲအိန်တံးဆိးတံးအလီၤကီၤကနု နှိအသိး၊ ကစီယုစုၤကီးဃုထာမုဉ်ကနီၤစီဆုံ၊ ဒ်ပစံးတံးအသိးတံးအိန်ဖိဉ် နှိ တမ့ၢ်လာမူခိန်ကလူးသုဉ်တဖဉ် အကျါဘဉ်. မ့ၢ်ဒဉ်လာ ပုဟိန်ခိန်ဖိသုဉ်တဖဉ်အကျါလီၤ. တံးဃုထာအဝဲအံၤနှိအိန်ဒီးတံးအဂ့ၢ်စးထီၣ်လာအဒိဉ် ဆူ အဆံးကတံၢ်နှိလီၤ. ပကကွၢ်ကဒီး **လံာ် ၁မိၤဂ္ၤ ၂၄:၁၀** နှိတက့ၢ်.

**“ဒီးအကုၢ်အပုဟံးနှိ ကီၤလာအူးဆံဆဲဉ်ဒုလာအကစီအကီၤလာအူးအကျါဒီးလဲၤတံၢ်လီၤ.”**

စီအကြါဟဉ် အကုၢ်ဟံးနှိ ကီၤလာအူးဆံဆဲဉ်ဒုနှိ အခီပညီအိန်ဒ်လဲၣ်. တံးသုဉ်တဖဉ်နှိ မ့ၢ်ဒဉ် ကစီ ယုအကလုၢ်ကထါ၊ ဒ်ပစံးတံးအသိး၊ ပိတ်မုဉ်အိန်ဒီးစုဒြးမူးဆံဆဲဉ်ဘုဉ်အဂ့ၢ်နှိ ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်လူၤကဉ် ၁၅: ၈** နှိလီၤ. လံာ်စီဆုံအဆာဖိအံၤနှိ မ့ၢ်တံၢ်အဂ့ၢ်ဒိဉ်မးလာ တံးအိန်ဖိဉ်သုဉ်တဖဉ်အဂီၢ်လီၤ.

သးစီဆုံဟဲစိန်နုပု တံးမ့ၢ်တံၢ်တီအဘီတဆံလာအမ့ၢ် ယုအကလုၢ်ကထါနှိဆူ တံးအိန်ဖိဉ်အအိန် နှိ ဒီးစံဉ်တဲၤတဲၤလီၤတံးဂ့ၢ်တဖဉ်နှိလီၤ. တံးမ့ၢ်တံၢ်တီကစံဉ်တဲၤတဲၤလီၤတံးနှိပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲလံာ်ယိဟဉ် ၁၆:၁၃ နှိလီၤ. ဘဉ်ဃးဒီးပိတ်မုဉ်အိန်ဒီးစုဒြးမူး ဆံဆဲဉ်ဘုဉ်အဂ့ၢ်နှိ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ တံးမလိလာ အကဟဲ အနီၢ်ဂံၢ် (၄၆) နှိလီၤ. တံးမလိအဝဲအံၤနှိ ဘဉ်ဃးဒီးတံးမ့ၢ်တံၢ်တီအဘီ(၁၀)အဂ့ၢ်လီၤ. ဝံသးစုၤခိးကွၢ်လံာ်ဘဉ်တက့ၢ်.

အခဲအံၤ ပကလဲၤကဒီးဆူ **လံာ်၁မိၤဂ္ၤ ၂၄:၁၁** နှိတက့ၢ်.

**“အဝဲဒဉ် ဒုးချးလီၤအကီၤလာအူးအခိဉ်လာ ထံပုၤအယုၤလာဝုၢ်တဖျဉ်နှိလာခိတခိလီၤ.”**

တံးအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒဉ် လံာ်စီဆုံ၊ ဒ်ပစံးတံးအသိး၊ ထံမူထီၣ်ပာၤအကဒုလီၤ. **“ဒီးလာမုၢ်ဟါအကတီၢ်၊ အဆာအကတီၢ်လာ ပိတ်မုဉ်လဲၤဒဉ်ထံနှိ၊”** မ့ၢ်ဒဉ်ပုၤခရံဉ်ဖိသုဉ်တဖဉ်လာ၊ အအိန်လာတံးအိန်ဖိဉ်သုဉ် တဖဉ် အပူၤနှိ အဝဲသုဉ်ချူတံးဘဉ်ဃးဒီးကစီယုအကလုၢ်ကထါအတံးမ့ၢ်တံၢ်တီ၊ ဒ်ပစံးတံးအသိးထံမူထီၣ်ပာၤနှိ အကဒုလီၤ. **“လံာ်ယိဟဉ် ၄:၁၀ ယုဉ်ဂ္ၤကတီၢ်ဆာတံးဒီးစံးဘဉ်အီၤ၊ နမ့ၢ်သုဉ်ညါယုအတံးဟုဉ်၊ ဒီးပုၤလာအစံးဘဉ်နု၊ ဟုဉ်အီၤယုလထံတက့ၢ် တဂၤနှိဒီး၊ နကယုတုၢ်တံၢ်လာအီၤ၊ ဒီးကဟုဉ်တုၢ် နုလထံမူလီၤ.**

**နီၢ်ရံးဘကက** - တံးအိန်ဖိဉ်ဒ်ပစံးတံးအသိး၊ ပုၤလာအသးအိန်ကဲထီၣ်ကစီခရံဉ်၊ အမုဉ်ကနီၤစီဆုံသုဉ် တဖဉ်နှိလီၤ. ဒ်သိးအဝဲအိန်ဒီးအကုၢ်အဂီၤလာ အဂ့ၢ်တကးဘဉ်၊ မ့ၢ်ပိတ်မုဉ်လိဉ်ဘိအ သိး ကစီယုအကလုၢ်ကထါစုၤကီး အိန်ဒီးတံးစီတံးဆုံအယိ ပုၤလာအတီဒီးအီၤနှိ ပကိးအဝဲသုဉ်လာ ခရံဉ်အတလးမူးပိတ်မုဉ်သုလီၤ.

ပကလဲၤကဒီးဆူ **၁မိၤဂ္ၤ ၂၇:၁၉-၂၀** နှိတက့ၢ်.

**ဒီးဒုးအိဝဲဝံဒီး စံးဝဲဒဉ်၊ ယကအဉ်ထံလာ နကီၤလာအူးအဂီၢ်တုၤအအိဘျးအိ စုၤကီးလီၤ. ဒီးမလဲၤချချ၊ ဒီးလူလီၤထံလာအထံစဲၤပုၤဆူ ကျိးပုၤ၊ ဒီးဃုၢ်အဉ်ထံ ကဒီးလာထံထီၣ်ပာၤအပူၤ၊ ဒီးဒဉ်ထံလာ အကီၤလာအူးခဲလာၢ်အဂီၢ်လီၤ.**

လံာ်စီဆုံဖိအဆာအဝဲအံၤစံးဘဉ်ပုၤ၊ ဘဉ်ဃးဒီးကစီယုအကလုၢ်ကထါဒီးတံးမ့ၢ်တံၢ်တီအဂ့ၢ်နှိ ဘဉ်တံးစံဉ်တဲၤတဲၤလီၤအီၤလာခရံဉ်အတံးမာဖိသုဉ်တဖဉ်နှိ အိန်ဒီးတံးသုဉ်ဆူဉ်သးဆူဉ်ဒိဉ်မးနှိအဂ့ၢ်လီၤ. အဝဲ သုဉ်တဖဉ်တလီၤဘျးလီၤတီၤနီၤတဘျီအယိ ပကကိးအဝဲသုဉ်လာ ကစီခရံဉ်အတလးမူးပိတ်မုဉ် နှိလီၤ.

**၁၆၂၅ ၂၄:၂၂ “ဒီးတုၤကီၤလၢအူးအိတၢ်ဝံၤဒီး, တၢ်မၤအသးလၢ ပုၤတကၤန့ၣ် ဟံးန့ၣ်ကီၤထူ လီၤတယၢ်တခါကုလး, ဒီးထံဖျံၣ်ခံဘိလီၤတယၢ်တဆံလၢအစုအဂီၢ်လီၤ.”**

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. တၢ်လၢထူန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်ထွဲ ဒီးလၢသးစီဆံအတၢ်ရံၤလိာ်မုၢ်လိာ်အဃိ ပမၤန့ၢ်ဘၣ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်လၢအမ့ၢ်ကစၢ်ယွၤအကလုၢ်ကထီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢထူန့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီၤ, တၢ်လုၢ်ဒဲအပူၤတၢ်ပီးတၢ်လီၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢထူအသိး, မ့ၢ်စ့ၢ်ကီၤ ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်ထွဲလီၤ.

ကီၤထူ - မံပကန့ၢ်ဟူဘၣ်ကစၢ်ယွၤအကလုၢ်ကထီၤလၢ သးမုၢ်စီဆံအဃိဒီး, ပုၤလၢအိၣ်ဒီးအန့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်မံအန့ၢ်ဟူတၢ်တက့ၢ်.

ထံဖျံၣ် - ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်စုသ့ၣ်တဖၣ်လၢကမၤကစၢ်အတၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ လၢကစၢ်ယွၤ အဘိ အမ့ၢ်အဂီၢ် စုသ့ၣ်တဖၣ်ကမၤတၢ်ဆူၣ်ဆူၣ်ဒီးကဒီးမၤလီၤအသးလၢကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

နီၢ်ရံးဘကၤအာၣ်လီၤအသးဆူကဒီးတ့ဒီးဖျိအသးန့ၣ်ဝံၤဒီး, မၤန့ၢ်ကဒီးတၢ်သးအိၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၁၆၂၅ ၂၄:၅၃** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးအကုၢ်အပုၤန့ၣ် ထုးထီၣ်ကယၢစု, ဒီးကယၢထူ, ဒီးတၢ်အကူအသိးသ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးဟ့ၣ်လၢ နီၢ်ရံးဘကၤလီၤ. ဒီးဟ့ၣ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်တဖၣ်လၢ အဒိပုၤဝံၤခါ, ဒီးအမိၢ်စ့ၢ်ကီၤလီၤ.”**

ဒ်သိးနီၢ်ရံးဘကၤမၤန့ၢ်တၢ်သးအိၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်အသိး, ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ကဒိၣ်ထီၣ် အဂီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သးအိၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

**ကယၢစု - လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢၤ ၁၂:၆ ယွၤအတၢ်ကတိၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ကတိၤ ကဆိၣ်စု လၢ အဘၣ်တၢ်ပစီတုၢ်အိၤလၢ ဖၣ်ကပူၤလၢဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.**

တၢ်လၢစုန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုၢ်ကထီၤလၢပဂီၢ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆံအဆၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးကစၢ်ယွၤအကလုၢ်ကထီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ် တၢ်မၤန့ၢ်ဟံၤအိၤလၢကစၢ်ယွၤဒီးတၢ်သးအိၣ်တၢ်ဟ့ၣ်တခါအံၤမ့ၢ်ပမၤန့ၢ်အိၤလၢကစၢ်ယွၤ လီၤ.

**ကယၢထူ - လံာ် ၂ပုးတရး ၁:၄ ဒီးဟ့ၣ်လီၤလံာ်စ့ၢ်ကီၤပုၤလၢတၢ်စံးပာ် အဒိၣ်အမ့ၢ် ဒီး အလုၢ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်, ဒ်သိးသုကပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဟးဂီၤလၢ အကဲထီၣ်ဝဲလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢ လၢ ပသးကွံတၢ်အဃိ, ဒီးန့ၢ်ဃုာ်တၢ် အလုၢ်အလံာ်ဘၣ်ဃးဒီးယွၤန့ၣ်လီၤ.**

လံာ်စီဆံဖိတဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, ပမ့ၢ်ဟးဆဲးဒီးဟီၣ်ခိၣ်ချၢလၢပသးကွံအဃိန့ၣ်, ပ ကမၤန့ၢ်စ့ၢ်ကီၤ ကစၢ်ယွၤအလုၢ်အလံာ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်စံးပာ်အဒိၣ်အမ့ၢ်ဒီးအလုၢ်ဒိၣ်ပူၤ ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢထူန့ၣ် ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးအတၢ်သးအိၣ်ဆူတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဘၣ် ဃးဒီးမူခိၣ်ဘိမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကွဲမုၢ်ပုၤဆူမူခိၣ်ဘိမ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ထဲ ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖိဖိအဂီၢ်န့ၣ် တုၤခဲ ကန့ၣ်အံၤတစုလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲတၢ်မၤလိ အနီၢ်ဂံၢ် (၁၇) (၁၈) (၁၉) န့ၣ် လီၤ. ဝံသးစ့ၢ်ခိးကွံၤလံာ်ဘၣ်တက့ၢ်.

တၢ်အကူအသးသ့ၣ်တဖၣ် - လံာ်ဝံယရှါယၤ ၆၁:၁၀ ယကသ့ၣ်ဖုံသးညီဒိၣ်မးလာ  
ယွၤအပူၤလီၤ. မံယသးဟီၤလာ ယကစၢ်အပူၤတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒဲအံၤ, ဒုးသး  
လံယၤလာတၢ်အုၣ်က့ၤ ခိၣ်က့ၤအဆုၣ်, ဒီးဒုးသးလံယၤ လာတၢ်တီ တၢ်  
လီၤအဆုၣ်ဖးထီၣ်န့ၣ်ဒိၣ်တလးမူးပိာ် ခွါကယၤအသးဒီး အခိၣ်သလးဒိၣ်ပုၤ  
လုၢ်တၢ်အဒိၣ်အသးန့ၣ်, ဒီးဒိၣ်တလးမူးပိာ်မုၢ် ကယၤအသးလာ အက  
ယၤကယဲအသးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လာတၢ်ကူတၢ်သးန့ၣ်, မၤဘၢဃာ်ပနီၢ်ခိအသး, တၢ်တီတၢ်လီၤအ  
ဆုၣ်ဖးထီၣ်ဒီးတၢ်ဘျူးတၢ်ဖိၣ်အစီၤနီၤခိၣ်န့ၣ်ကျၢ်ဘၢစ့ၢ်ကီးပတၢ်ဒဲးဘး  
ဒီးမိၤလီၤပုၤဆူတၢ်တီတၢ်လီၤအကျဲန့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်စီဆုံအဆၢ  
ဖိလာ အဖိခိၣ်အသးလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်တီတၢ်လီၤအဆုၣ်ဖးထီၣ်ဒီး တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဘျူးအဖိၣ်လာအမ့ၢ်, ပကစၢ်ယုၣ်ရှူးတူၢ်သံအသး  
လာသ့ၣ်ဖျၢၣ်ထုၣ်စုညါအဖိခိၣ်အယိ ပတၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၢအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လာစီၤအကြၢဟ့ၣ်အက့ၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသး, သးမုၢ်စီဆုံအယိပမၤန့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လာအမ့ၢ်, နီၢ်သး  
တကပၤန့ၣ်လီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ **၁မိၤရှု ၂၄:၅၈** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးကီးန့ၢ်နီၢ်ရဲးဘကၤ, ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, နကလဲၤဒီးပုၤတဂၤအံၤစ့ၢ်ကီးခါ, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ယကလဲၤ  
လီၤ.”**

လံာ်စီဆုံအဆၢဖိအံၤန့ၣ် စံးဘၣ်ပုၤလာတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်အကဒုဒီးတၢ်ဂ့ၢ်မိာ်ပုၤတခီမ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖု  
လာ, အတၢ်န့ၣ်ဒီးအတၢ်ဒိကန့ၣ်အိၣ်လာကစၢ်ယုၣ်ရှူးအလီၤဒီးအတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအသးလုၤတုၤလုၤတီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤတဂၤလာပတထံၣ်ဘၣ်အီၤဘၣ်ဆၣ် ပအဲၣ်အီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁ပုးတရူး ၁:၈** န့ၣ်လီၤ.

**“အဝဲဒၣ်န့ၣ် သုတထံၣ်ဘၣ်အီၤဘၣ်ဒီး, သုအဲၣ်အီၤလီၤ. ခဲကနံၣ်အံၤ သုတထံၣ်ဘၣ်န့ၣ်သက့ဒီး,  
သုန့ၣ်အီၤဒီး, သုသးခုဒီး တၢ်သးခုလာပစံးတသ့ဘၣ်, ဒီးလာပဲၤဝဲဒီးတၢ်လာကပီၤ, ဒီးသုဒီးန့ၢ် သုတၢ်န့ၣ်  
အကတၢ်န့ၣ်,” တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤသးသးလီၤ.”**

ဒ်သး နီၢ်ရဲးဘကၤသ့ၣ်ညါပုၤလာအဟဲကီးအီၤတဂၤတဆံးတက့ၢ်ဘၣ်ဆၣ်, အဝဲအာၣ်လီၤအသးလာ  
ကလူပိာ်ပုၤတဂၤအခံန့ၣ်လာအဝဲအဂီၢ် တၢ်လီၤပျံၤလီၤဖုးအလီၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲသ့န့ၣ်အသး, ပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိအတၢ်အိၣ်ဖိၣ်  
တဖုန့ၣ်စ့ၢ်ကီး, ကစၢ်တဂၤလာပတထံၣ်ဘၣ်အီၤလာနီၢ်ခိဘၣ်ဆၣ်, ပသးအိၣ်လူပိာ်ထွဲအခံန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဒီး  
တၢ်ကီတၢ်ခဲအဂ့ၢ်န့ၣ် ကမ့ၢ်ပတၢ်ဆိကမိၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ပမ့ၢ်မၤဒဲန့ၣ်ဒီး တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤကလူပိာ်ထွဲပခံန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁မိၤရှု ၂၄:၆၀** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးဆိၣ်ဂ့ၤ နီၢ်ရဲးဘကၤ ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, နဲဒၣ်ပဒီပုၤဝဲာ်မုၢ်တဂၤဇၢ, မံနကကဲထီၣ်ပုၤအကလး  
တဖၣ်အဘျီအကထိကထိတက့ၢ်. ဒီးမံနချံနသ့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်ပုၤလာအသးဟ့ၣ်အီၤ အပဲတရီန့ၣ်တက့ၢ်.”**

တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါတမံအံၤ လီၤကမၤမာ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. ပကဆိကမိၣ်တၢ်ဘၣ်ဃး, ပုၤပိာ်မုၢ်တဂၤအံၤ  
ကမၤန့ၢ်အဖိအါမးန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဒဲလဲၣ်.

ဘဉ်းဒီးတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤဆိဉ်ဝါအဝဲအံၤန့ၢ်မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်အကဒုတမံၤလၢ နီၢ်ရံးဘကၤဒီး, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတခါန့ၢ် မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်တဖုန့ၢ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်လီၤဖျါ ၂၂:၁၇** န့ၢ်လီၤ.

**“ဒီးသးန့ၢ်, ဒီးတလးမူပိာ်မုာ်စံးဝဲဒၣ်, ဟဲတက့ၢ်. ဒီးပုၤလၢအနၢ်ဟူတၢ်န့ၢ်, မံအစံး, ဟဲတက့ၢ်. ဒီးပုၤလၢတၢ်သ့အသးလၢထံန့ၢ်, မံအဟဲတက့ၢ်. ဒီးဖဲဒၣ်ပုၤလၢအသးအိဉ်, မံအဟံးန့ၢ် ကလီထံမူန့ၢ်တက့ၢ်.”**

လံာ်စီဆံၣ်တဆၢအံၤစံးဘဉ်ပုၤ, သီဖီယုဉ်ဂ္ၤအတလးမူပိာ်မုာ်န့ၢ် ကအိဉ်ဘဉ်ဒီးအကစၢ်လၢ, တၢ်လၢတၢ်ပုၤဒီးတၢ်ကဟုကညီၢ်အပူၤလီၤ. တလးမူပိာ်မုာ်အဝဲအံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကီး စီၤအၤဒၣ်ခံၣ်တဂၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသး, ကစၢ်ခရံၣ်အဂီၢ်, နီၢ်အံၤအုခံၣ်တဂၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသး တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်တဖုန့ၢ်လီၤ. (၁ကရံၣ်သူး ၁၅:၄၅)

ဒ်သးလံာ်လီၤဖျါ ၂၂:၁၇ အတၢ်ကွဲးအသး, တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်တဖုလၢအမ့ၢ်, တၢ်ဂဲၤဆၢထၢဉ်သမူထီဉ်က့ၤဘဉ်းဒီးပုၤဟီဉ်ခိဉ်ဖဲခဲလၢာ်န့ၢ်ကအိဉ်ဘဉ်ဒီးသးသမူအထူအယိာ်ဒီးတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤဆိဉ်ဝါန့ၢ် ကမၤန့ၢ်ဝဲကလီကလီလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢ **“ပုၤအကလးတဖုအဘျီအကထီကထီ”** န့ၢ်မ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤဟီဉ်ခိဉ်ဖဲခဲလၢာ်န့ၢ်လီၤ. ဘဉ်းဒီးပိာ်မုာ်လၢအကူဉ်တၢ်သ့ဒီး အိဉ်ဒီးတၢ်ပျံၤယုၤအဂ့ၢ်န့ၢ်ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ် (တၢ်ကတိၤဒိ ၃၁:၁၀-၃၁) န့ၢ်လီၤ. လံာ်စီဆံၣ်အဆၢဖိအဝဲအံၤန့ၢ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အကဒုဘဉ်းဒီးခရံၣ်အတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အိဉ်ဒီးတၢ်ကဆဲကဆီဒ်သး မါတဂၤလၢအမၤတၢ်သ့တဂၤလီၤ. ဖဲလံာ်တၢ်ကတိၤဒိ ၃၁:၂၈ န့ၢ်ပထံဉ်ဘဉ်အသး, **“အဖိဂဲၤဆၢထၢဉ်ဒီးဆိဉ်ဂ့ၤအီၤ”** န့ၢ်မ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤဟီဉ်ခိဉ်ဖဲခဲလၢာ်ကဲၤဆၢထၢဉ်သမူထီဉ်က့ၤဒီးကကဲထီဉ်ကစၢ်ယုဉ်ဂ္ၤအဖိသ့တဖုလၢအမ့ၢ်, **“ပုၤအကလးတဖုအဘျီအကထီကထီ”** န့ၢ်လီၤ.

ပကလဲၤကဒီးဆူ **၁မိၤ၅၅ ၂၄:၆၁** န့ၢ်လီၤ.

**“ဒီးနီၢ်ရံးဘကၤ, ဒီးအဖိသ့ပိာ်မုာ်တဖု ဂဲၤဆၢထၢဉ်, ဒီးထီဉ်ကီၤလၢအူးဒီး ပိာ်ပုၤတဂၤန့ၢ်အခံလီၤ. ဒီးတၢ်အကုၢ်အပုၤတဂၤန့ၢ်ဟံးန့ၢ်နီၢ်ရံးဘကၤဒီးက့ၤက့ၤဝဲလီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လဲၤတခါအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်က့ၤဆူဟံဉ်လီၤ. ဒ်သးစီၤအၤတြၢဟဉ် အကုၢ်ဒီး နီၢ်ရံးဘကၤအတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤအသး, တၢ်က့ၤက့ၤတမံၤအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သးခုကစီဉ်အဆၢကတီၢ်အဘၢဉ်စၢၤ, ခရံၣ်အတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အဂီၢ်သးသမူအတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤဘဉ်းဒီးဟီဉ်ခိဉ်တကပၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤအဝဲအံၤဆူပုၤဆူကီၢ်ကနၤဇၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသး, ဆူမူခိဉ်ဘီမ့ၢ်န့ၢ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်ပကလဲၤကဒီးဆူ **လံာ် ၁မိၤ၅၅ ၂၄:၆၂-၆၇** န့ၢ်လီၤ.

**“ဒီးစီၤအံၤစံးဟဲက့ၤလၢပုၤမူဝဲဒီးထံဉ်ယၤတဂၤအထံပူၤန့ၢ်အကျဲလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အိဉ်ဝဲဆိးဝဲလၢ ကီၢ် ကလံၤထံးတခါလီၤ. ဒီးစီၤအံၤစံးဟးထီဉ်ဝဲဆူဟီဉ်ခိဉ်တကဝီၤပုၤ, ဒ်သးအကဆိကမိဉ်ဆိကမးတၢ်လၢမုၢ်ဟါန့ၢ် လီၤ. ဒီးကျဲထီဉ်အမဲာ်, ဒီးကွၢ်တၢ် ဒီးကွၢ်ကွၢ်, ကီၤလၢအူးတဖုန့ၢ် ဟဲက့ၤဝဲလီၤ.”**

**“ဒီးနီၢ်ရံးဘကၤကျဲထီဉ်အမဲာ်, ဒီးတုၤအထံဉ်ဘဉ်စီၤအံၤစံးဒီး, ယုၢ်လီၤဝဲလၢကီၢ်လၢအူးအလီၤလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, စံးတုၢ်တၢ်အကုၢ်အပုၤ, ပုၤလၢအဟဲသကံၢ်ပုၤလၢဟီဉ်ခိဉ်တကဝီၤအပူၤတဂၤန့ၢ်မ့ၢ်မတၤတဂၤလဲဉ်န့ၢ်, ဒီးတၢ်အကုၢ်အပုၤစံးတုၢ်ဝဲဒၣ်, မ့ၢ်ယကစၢ်လီၤ. ဒီးဟံးန့ၢ်နီၢ်ကျၢ်ဘၢ, ဒီးကျၢ်ဘၢအမဲာ်လီၤ.”**



**“ဒီးတၢ်အကူအပူၤစံၣ်တၢ်တဲလီၤစီၤအံၤစဲးလၢကယၢ်တၢ်လၢအမၤဝဲခဲလၢလီၤ. ဒီးစီၤအံၤစဲးဆှၢအီၤဆူအမိၢ်, နီၢ်စၢၤရၢအဒဲပူၤ, ဒီးဟံးနီၢ်ရံးဘကၤ, ဒီးအဝဲဒၣ်ကဲလၢအမၤ, ဒီးစီၤအံၤစဲးအဲၣ်အီၤဒီးဘၣ်တၢ်မၤမုၢ်မၤခၢၣ်အီၤလၢအမိၢ်သံအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ.”**

လံာ်စီဆုံဖိတမံၤအံၤ စံးဘၣ်ပူၤ, တၢ်ဆၢကတီၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သးခုကစီၣ်အစီၤကတၢ်ဒီး, ကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်ဟဲခဲစုတစုအဘၣ်စၢၤ, အတၢ်ဟဲခဲစုတစုအဝဲတၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအခိၣ်ထံးတဘျီအပူၤခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီးကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအတၢ်စၢၤဖျိၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. **၁သးစၢၤလနံ ၄:၁၆** န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤဒိအံၤလီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ကစၢ်အကစၢ်ဒၣ်ဝဲကဟဲလီၤလၢမူခိၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကိးပသ့, ဒီးကလူးအခိၣ်တကၤအကလုာ်သီၣ်, ဒီးအိၣ်ဒီးယွၤအကွဲးဒီး, ပုၤလၢအသံလၢခရံၣ်အပူၤတဖၣ်န့ၣ်ကဂဲၤဆၢထၢၣ်ဆိဝဲ,”** လီၤ.

ဒိလံာ်စီဆုံအဆၢဖိတဆၢ အတၢ်ကွဲးအသိးပုၤလၢအသံဝဲလၢခရံၣ်အပူၤတဖၣ်န့ၣ် ကဂဲၤဆၢထၢၣ်ဆိဝဲလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လၢတၢ်မၤလိလၢအကဟဲတဖၣ်လီၤ.

ဒိသိးစီၤအံၤစဲးကအိးထီၣ်ကွၢ်နီၢ်ရံးဘကၤအမဲာ်သၣ်လၢအသံလၢတဘျီအသိး, ကစၢ်ယွၤစ့ၢ်ကိးကဃုကွၢ်, အတလးမူးပိာ်မုၢ်လၢအမ့ၢ်, အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်ကသံလၢထဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁ပုးတရူး ၃:၃-၄** န့ၣ်လီၤ.

**“ပိာ်မုၢ်တဖၣ်အကယၢ်န့ၣ်, မိအသုတမ့ၢ်တၢ်အိၣ်လၢမိ, တၢ်သံၣ်ခိၣ်သ့, ဒီးတၢ်ဃၢၤထူဃၢၤလွဲ, ဒီးတၢ်သိးအကူအသိးန့ၣ်တဂ့ၤ. မိအမ့ၢ်တၢ်လၢ အပုၤလၢညါဘၣ်ဃးဒီး ပသး, တၢ်လၢ အတအုၣ်သံ ကျၢၣ်သံဘၣ်, ဒီးအတၢ်သ့ၣ်စူၤသးစူၤ, ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဘျီၣ်သးဘျီၣ်, လၢအမ့ၢ်တၢ်လုာ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်လၢယွၤအမဲာ်ညါန့ၣ်တက့ၢ်.**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤစဲးဘၣ်ပူၤလၢ, ကစၢ်ယွၤချူတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဘၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အသိးပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဆူးကွံာ်ညိကွံာ်ပသး, အတၢ်သၣ်လၢအမ့ၢ်တၢ်စီတၢ်ဆုံဒီးတၢ်လၢကပီၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အသိး နီၢ်ရံးဘကၤ, ဒိပစံးတၢ်အသိးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုန့ၣ်ကအိၣ်ဒီးယွၤတဘျီယုာ်ဃီလီၤ.

**“၁သးစၢၤလနံ ၄:၁၇ တုၤန့ၤတစု, ပုၤလၢအမူဒီးအိၣ်ဒိးပဝဲဒၣ်အံၤ, တၢ်ကထုးထီၣ်န့ၣ် ပုၤ တပူၤဃီဒီး အဝဲသ့ၣ်, ဆူတၢ်အၢ်အပူၤ, ဒိသိးပကသကၢ်ကစၢ်လၢမူကပိာ်လီၤ, ဒီးပကအိၣ်ဒီးကစၢ်အစီၤစီၤအယၢ်ဃၢ်ဒိန့ၣ်လီၤ.”**

ဒိသိးစီၤအံၤစဲးဒီးနီၢ်ရံးဘကၤအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်လိာ်အသးအဂ့ၢ်န့ၣ်မၤကတၢ်ဝဲလၢတၢ်တုတၢ်ဖျီအသိး ပဝဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီး ပကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်န့ၣ် မိပကမၤကတၢ်ဘၣ်ဒီး သိဖိအတၢ်တုတၢ်ဖျီအမူးအပွဲန့ၣ်တက့ၢ်.

လၢတၢ်န့ၣ်အသိးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၢ်အကဒုလၢဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢလံာ်စီဆုံအလီၢ်လံၤ တကတြုၢ်အသိး, ပမၤန့ၢ်တၢ်မၤလိဘၣ်ဃးဒီး, ပဝဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီးကစၢ်ယွၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအတၢ်ဘၣ်ထွဲန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ထံထံဆးဆးလီၤ.

လာကျွဲဒ်အံအပူ၊ ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်အကဒုဒီးတၢ်ဒိတၢ်တံၣ်အါမံလၢလံၣ်စီဆၢအလီၢ်လံၣ်တကကြၢၢ်အပူ  
န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ဒိတၢ်တံၣ်တနီၤမ့ၢ် မ့ၢ်ဒ်အဖီလၢ်အသိးလီၤ.**

- ] ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးအတၢ်ကဲကုၢ်အဂ့ၢ်,  
လၢစီၤမိၤရှုအပိအဝဲသ့ၣ်မၤန့ၢ်တၢ်သဘျုဒီး  
အတၢ်လဲၤဆူကီၢ်ကနၤန့ၣ်အဂ့ၢ်.
- ] စီၤရှုလိၤမိၤအတၢ်သးဝံၣ် (လံၣ်တၢ်သးဝံၣ်တဖၣ်အတၢ်သးဝံၣ်)  
ကစၢ်ယွၤဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်မိၤပုၤအတၢ်ဘၣ်ထွဲအဂ့ၢ်
- ] တၢ်လုၢ်အဒဲဒီးတၢ်လုၢ်တၢ်ပာ်အထူသန့ဒီး အတၢ်ပညိၣ်  
သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်. (လံၣ်စ့ၤတြိ ၉:၉-၁၀)
- ] တၢ်မၤလိၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါလီၤကံၢ်အဂ့ၢ်.  
(တၢ်ပူၤဖျဲးအမုၢ်နံၤ (Jubilee), ဘျုးလဲၤကပာ်အမုၢ်နံၤဒီးမုၢ်နံၤအဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်)

လၢလံၣ်စီဆၢ အလီၢ်လံၣ်တကကြၢၢ်အပူန့ၣ် ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလၢအထူးအတီၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်  
ဟၤဃာ်အီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢအဖီခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလိၢ်လၢအကဟဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်  
ပကဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်လီၤတံၢ်လီၤဆဲးလီၤ.

လၢခရံၣ်အမံၤအပိ,

အမ့ၢ်